
Protokół Nr 02/18 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 21 grudnia 2018,roku. 
 

 

 
Obrady Komisji prowadził Pan Paweł Krakowiak - Zastępca Przewodniczącej Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu. 

 
W  posiedzeniu  uczestniczyli  członkowie  komisji  oraz  goście  zgodnie  z  listami  obecności 

(załącznik nr I i 2). 

Rozpoczęcie obrad o godz. 8.30. 

Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2019-2043. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Województwa 

Świętokrzyskiego na 2019 rok. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie: 

a) zasad  rozliczania  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru   godzin   zajęć  nauczycieli, 

dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego; 

b) zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli   zajmujących   stanowiska   kierownicze    oraz   zasad   przyznawania    zwolnień 

od obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, prowadzonych 

bezpośrednio z uczniami lub wychowankami albo na ich rzecz; 

c) tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych 

w art. 42 ust. 3 ustawy - Karta Nauczyciela, nauczycieli prowadzących kształcenie w formie 

zaocznej, nauczycieli kolegiów pracowników służb społecznych,  bibliotekarzy bibliotek 

pedagogicznych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w formie 

zaocznej; 

d) przypadków, w jakich nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym wymiarze zajęć można 

obniżyć tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć, oraz warunków i trybu tego 

obniżenia. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Skarżyskiemu pomocy 

finansowej. 

5. Przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2019 roku. 

6. Sprawy różne. 
 

I 
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(projekty uchwał stanowią załącznik do protokołu III sesji Sejmiku) 
 

Paweł Krakowiak - Przewodniczący Posiedzenia powitał zgromadzonych,  stwierdził 

quorum, oraz przedstawił porządek posiedzenia. 

 

Ad. 1 i 2. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Świętokrzyskiego na lata 2019-2043. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Województwa 

Świętokrzyskiego na 2019 rok. 

 
Maria  Fidzińska-Dziurzyńska  - Skarbnik  Województwa  zreferowała  temat  zgodnie 

z dostarczonymi Radnym materiałami. 

( Dochody i wydatki różnią się od siebie, wydatki są wyższe od dochodów, planowany jest 

deficyt, który zostanie pokryty z kredytu długoterminowego w kwocie 76 mln zł. W całości 

kredyt będzie służył do pokrycia  wkładu  własnego  do inwestycji  współfinansowanych 

ze środków europejskich. 

Największą część dochodów stanowią środki europejskie - 288.462.000 zł oraz subwencja 

ogólna z budżetu państwa - 165.979.000 zł. 

Znaczną część wydatków, bo 55% stanowią wydatki majątkowe -ponad 438 milionów złotych. 

W dziale Transport i łączność przewiduje się 453 mln, Administracja publiczna - ponad 79 

milionów, Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego ponad 52 miliony, Ochrona zdrowia 

prawie 33 miliony 700 tys., Ogrody botaniczne  i zoologiczne 23 miliony, oraz Gospodarka 

mieszkaniowa 1O milionów 700 tys. 

f 
 

 

W dyskusji uczestniczyli: Marek Strzała, Małgorzata Kowalińska, Jacek Kowalczyk, Maria 

Fidzińska Dziurzyńska, Leszek Wawrzyła, Jolanta Tyjas, Przemysław Janiszewski, Adam 

Jakubowski, Grzegorz Orawiec, Tomasz Janusz. 

 

Marek Strzała - Członek Komisji poruszył temat zmiany układu dokształcania nauczycieli - 

chciałby wiedzieć, jak to wpłynie na ŚCDN. 

 

Małgorzata Kowalińska - Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji,  Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki odpowiedziała, że ten temat nie jest jeszcze uregulowany, są to 

kwestie, które będą regulowane ze środków rządowych - za pośrednictwem kuratorium 

pieniądze będą przekazywane do Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia Nauczycieli. 
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Natomiast Centrum będzie zawierać stosowne umowy z nauczycielami, a doradcy - czyli ci, 

których zmiana dotyczy będą funkcjonowali w terenie. Jeszcze nie wiadomo, jak to będzie 

wyglądało. To będzie bardzo wiele osób. 

 

W dalszej części dyskusji była również mowa o planowanych 5% podwyżkach dla nauczycieli, 

nie ma jeszcze żadnej podstawy do wypłaty tego wynagrodzenia. 

Następnie poruszony został temat dróg, dojazdów; tego, czy po przyjęciu budżetu można 

wprowadzać w nim zmiany; co mieści się w zakresie zadań z zakresu kultury, programy 

stypendialne dla uczniów oraz sposoby ich przyznawania - radni mieli szereg pytań 

dotyczących spraw związanych z ich działalnością, a niekoniecznie z omawianym budżetem . 

 

Paweł Krakowiak - Przewodniczący Posiedzenia przeprowadził głosowanie: 

projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Świętokrzyskiego na lata 2019-2043 został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie; (opinia 

stanowi zał. nr 3 do protokołu) 

- projekt uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Województwa Świętokrzyskiego na 2019 rok 

również został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. (opinia stanowi zał. nr 4 do protokołu) 

 

Ad. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie: 

a) zasad  rozliczania  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru   godzin  zajęć  nauczycieli, 

dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego; 

b) zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli  zajmujących  stanowiska   kierownicze    oraz   zasad   przyznawania   zwolnień 

od obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, prowadzonych 

bezpośrednio z uczniami lub wychowankami albo na ich rzecz; 

c) tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych 

w art. 42 ust. 3 ustawy - Karta Nauczyciela, nauczycieli prowadzących kształcenie w formie 

zaocznej, nauczycieli kolegiów pracowników służb społecznych, bibliotekarzy bibliotek 

pedagogicznych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w formie 

zaocznej; 

d) przypadków, w jakich nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym wymiarze zajęć można 

obniżyć tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć, oraz warunków i trybu tego 

obniżenia. 
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Małgorzata Kowalińska - Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki  - poinformowała,  że  taka  uchwała  od  pewnego  czasu 

już funkcjonuje, natomiast proponowane zmiany wynikają ze zmiany przepisów zawartych 

w karcie nauczyciela, jak również są dostosowaniem do aktualnych stanowisk kierowniczych 

w naszych szkołach i placówkach oświatowych. 

Najważniejsze kwestie określają załączniki do uchwały -tych unormowań nie ma w przepisach 

oświatowych, to jest rola samorządu, żeby je określić. 

Od niedawna karta nauczyciela reguluje, jak rozlicza się łączone pensum dla nauczycieli. 

Pokazane są propozycje zniżek dla nauczycieli uczących w szkołach - zawarte są w tabeli - 

zał. nr 2. Warto zwrócić uwagę na zapis, gdzie proponuje się dyrektora, zastępcę dyrektora (...) 

zwolnić z obowiązków prowadzenia dodatkowych zajęć w ramach pensum, które tak de facto 

dotyczy lekcji szkolnych. 

 

W głosowaniu projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. (opinia stanowi 

zał. nr 5 do protokołu) 

 

Ad. 4. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Skarżyskiemu pomocy 

finansowej. 

 

Jacek  Kowalczyk  - Dyrektor   Departamentu   Promocji,   Edukacji,   Kultury,   Sportu 

i Turystyki poinformował, że w 2013 roku przekazana została powiatowi skarżyskiemu do 

prowadzenia Biblioteka Pedagogiczna, przy czy to nie jest zadanie powiatu, raczej jego dobra 

wola. W  ramach  umowy  województwo  zobowiązało  się pomagać  utrzymać  bibliotekę 

w miarę swoich możliwości, stąd ten projekt uchwały. 

 
W głosowaniu projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

(opinia stanowi zał. nr 6 do protokołu) 

 

Ad. 5. 

Przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2019 roku. 

(projekt planu pracy stanowi zał. nr 7 do protokołu) 
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Paweł Krakowiak - Przewodniczący Posiedzenia spytał, czy wszyscy zapoznali 

się z przekazanym wcześniej projektem planu pracy? - tak. 

Czy są uwagi? - nie było. 

Plan pracy został przyjęty jednogłośnie pozytywnie. 
 

 
Ad. 6. 

Sprawy różne. 
 

 

Paweł Krakowiak - Przewodniczący  Posiedzenia - odczytał pismo dotyczące prośby 

o wytypowanie kandydata do składu komisji ds. nagród Talenty Świętokrzyskie. 

(zał. nr 8 do protokołu) 

r  Spytał, czy są propozycje - zgłoszono Panią Agnieszkę Buras - Przewodniczącą Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu, która po telefonicznym zapytaniu wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

 

Kandydatura została przyjęta jednogłośnie pozytywnie. 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 10.00. 

                                              Zastępca Przewodniczącej Komisji 

                                 Paweł Krakowiak  

 
 

 

 

 

 

 

 

 
Protokół sporządziła 

Daria Biskup-Kozik  


